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Stimată Doamnă Ministru,

Programul „Masă caldă în școli,, a scăzut abandonul școlar dar este implementat, pentru al 
treilea an consecutiv, tot în regim pilot, în doar 50. de școli și tot prin Ordonanță de Urgență. 
Ministerul Educației a pus în dezbatere publică ordonanța, cu doar o săptămână înainte de 
începutul școlii. În plus, proiectul de Ordonanță copiază aproape integral OUG-ul de anul trecut.

Programul "Masă caldă în școli" a adus beneficii deja evidente în ceea ce privește scăderea 
numărului copiilor care părăsesc școala prea devreme. În aceeași măsură, starea de sănătate a 
tuturor copiilor s-a îmbunătățit, la fel și rezultatele la învățătură.

Se știe că unul dintre motivele pentru care abandonează copiii școala este sărăcia severă în 
care trăiesc, împreună cu familiile lor. Părinții nu au cum sau nu doresc să investească în educația 
copiilor lor și, fie îi trimit să muncească cu ziua, fie îi folosesc la muncă în propria gospodărie.

Dacă anterior implementării Programului în anul școlar 2016-2017, s-a înregistrat o rată a 
abandonului școlar de 6,1%, în urma derulării Programului-pilot, aceasta a scăzut la 4,3%, 
ajungând ca la finele anului școlar 2017-2018, să fie de 1,3%.

În aceste condiții, doamnă prim-ministru, vă adresez următoarele întrebări:

1. Având în vedere rezultatele foarte bune de până acum, care sunt motivele pentru care ați 
preferat ca acest program să rămână în stadiul de pilot și nu l-ați extins la nivel national 
sau măcar la nivelul tuturor zonelor defavorizate?
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2. Din proiectul pus în dezbatere a lipsit lista cu cele 50 de școli alese. Ținînd cont de faptul 
că în ședința de Guvern din 9 noiembrie 2018 a fost aprobată Ordonanța de urgență 
privind Masă caldă în școli, vă rog să precizați care sunt cele 50 de școli selectate, din ce 
zone provin și care au fost criteriile de selecție?

3. Ati promis în textul OUG că în termen de 45 de zile de la data intrării în vigoare a 
prezentei Ordonanțe de urgență, Ministerul Sănătății și Ministerul Educației Naționale, 
împreună cu Autoritatea Națională Sanitară Veterinară și pentru Siguranța Alimentelor, 
vor elabora Normele metodologice de aplicare a Ordonanței de Urgență. Există aceste 
aceste norme elaborate și unde potfigăsite?

Solicit răspuns scris.
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Senator, Silvia Monica DINICĂ
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